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Protokół Nr XXXIX/17 
SESJI RADY GMINY DĄBRÓWNO   

z dnia 31 października 2017 roku 

 
1. Otwarcie nastąpiło o godz. 1300, zamknięcie o godz.1520. 

Na posiedzeniu podjęto 12 uchwał od Nr XXXIX/226/17 do Nr XXXIX/237/17. 

Zaproszenie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Radni wg listy obecności – załącznik nr 2 

2. Sołtysi wg listy obecności – załącznik nr 3 

3. Piotr Zwaliński – Wójt Gminy Dąbrówno 

4. Dorota Szczurowska – Zastępca Wójta Gminy Dąbrówno 

5. Grażyna Halkiewicz – Sekretarz Gminy 

6. Joanna Żarczyńska – Skarbnik Gminy 

7. Katarzyna Gorzelak – Wicedyrektor PSP Dąbrówno 

8. Grażyna Napiórkowska – Dyrektor PSP Marwałd 

9. Rafał Bąk – Dyrektor PSP Elgnowo 

10. Marcin Ignatowski – Radca Prawny 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Krzemiński powitał zebranych, odczytał proponowany 

porządek obrad. W posiedzeniu uczestniczyło 13 Radnych na 15 osobowy skład Rady,          

w związku z czym obrady były prawomocne.  

Przewodniczący złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zwarcie umowy dzierżawy, na okres 10 lat oraz odstąpienia od 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Dąbrówno. Poddał wniosek pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 13 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Kontynuując Przewodniczący Rady złożył wniosek o przeniesienie pkt. 4 porządku obrad           

w sprawie przyjęcia informacji z realizacji zadań oświatowych za rok 2016/2017 szkół                       

z terenu Gminy Dąbrówno na początek obrad. Poddał wniosek pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 13 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Przyjęcie informacji z realizacji zadań oświatowych za rok 2016/2017 szkół z 

terenu Gminy Dąbrówno. 

• PSP Dąbrówno 

Wicedyrektor PSP Dąbrówno Pani Katarzyna Gorzelak przedstawiła informację z realizacji 

zadań oświatowych w PSP Dąbrówno. Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Zmiana składu Rady z 13 na 14. Na obrady przybył Radny Pan Michał Mielczarek. 

Sołtys Sołectwa Odmy zapytała, czy będzie zatrudniony w szkole logopeda, ponieważ dzieci 

mają problem z wymową? 

Pani Katarzyna Gorzelak w odp. poinformowała, że w szkole odbywają się zajęcia                      

z logopedą, jednak problem jest poważny, ponieważ znaczna ilość dzieci ma problemy                   

z wymową. Szkoła w miarę możliwości stara się pomóc, jednak niestety nie ma w szkole 

zatrudnionego logopedy na cały etat.  

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 14 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Informacja została przyjęta jednogłośnie. 

 

• PSP Marwałd 

Dyrektor PSP Marwałd Pani Grażyna Napiórkowska przedstawiła informację z realizacji 

zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017. Informacja stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 
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Pani Dyrektor udzielała odp. na zadawane pytania.  

Radny Pan Marek Zalewski, zapytał o współpracę szkoły z firmą informatyczną Net System     

z Ostródy? 

Pani Dyrektor w odp. poinformowała, że sprzęt komputerowy, którym dysponuje szkoła nie 

jest nowy i wymaga ciągłych napraw. Jednak współpraca z firmą Net System nie układa się 

pomyślnie. Zaznaczyła, że problemy współpracy z firmą dotyczą szkoły i pracowni 

informatycznej, ale główna księgowa szkoły nie może narzekać na brak pomocy ze strony 

firmy, ponieważ po zgłoszeniu awarii firma od razu przystępuje do rozwiązywania problemu.   

Radny Pan Marek Zalewski stwierdził, że należałoby coś z tym zrobić. 

Wójt ustosunkowując się do powyższych wypowiedzi zaproponował, aby zaprosić 

przedstawicieli firmy Net System, w celu wyjaśnienia zaistniałych sytuacji.  

Po zakończonej dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 14 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Informacja PSP Marwałd została przyjęta jednogłośnie. 

 

• PSP Elgnowo 

Zmiana składu Rady z 14 na 15. Na obrady przybył Radny Pan Janusz Szraga. 

Dyrektor PSP Elgnowo Pan Rafał Bąk przedstawił informację z realizacji zadań oświatowych 

w roku szkolnym 2016/2017. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 15 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Informacja została przyjęta jednogłośnie.  

 

Przewodniczący Rady powołał się na zapis w Statucie Gminy Dąbrówno mówiący o tym, że 

nie ma potrzeby odczytywania uchwał, które zostały dostarczone Radnym we wcześniejszym 

terminie. Zarządził głosowanie w sprawie nieodczytywania niniejszych uchwał. 
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Głosowanie: 

 za – 15 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

 

Ad. 3 lit. ł) w sprawie wyrażenia zgody na zwarcie umowy dzierżawy, na okres 10 lat 

oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Dąbrówno. 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Krzemiński poinformował, że w dniu wczorajszym 

odbyło się wspólne posiedzenie wszystkich komisji Rady Gminy Dąbrówno, na którym 

omawiane były projekty uchwał na dzisiejszą Sesję Rady Gminy Dąbrówno.  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod 

głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 15 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXIX/226/17 została przyjęte jednogłośnie  i stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu.  

 

Ad. 3 lit. a) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dąbrówno na lata 2017 – 2030. 

Skarbnik Gminy Pani Joanna Żarczyńska przedstawiła projekt uchwały informując o 

zmianach dokonanych w niniejszej uchwale. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 8. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. Przewodniczący poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 15 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXIX/227/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

 



5 
 

Ad. 3 lit. b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Dąbrówno na 2017 r.  

Skarbnik Gminy Pani Joanna Żarczyńska przedstawiła projekt uchwały informując                         

o zmianach naniesionych w budżecie gminy Dąbrówno na rok bieżący. Uzasadnienie stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 15 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXIX/228/17 została przyjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu.  

 

Ad. 3 lit. c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostródzkiemu. 

Wójt Gminy Pan Piotr Zwaliński przedstawił projekt uchwały  informując, że podjęcie 

uchwały jest niezbędne celem realizacji pomocy finansowej, polegającej na dofinansowaniu      

z budżetu gminy zadania pn. Remont drogi powiatowej Nr 1957N w miejscowości Elgnowo. 

Remontowany odcinek znajduje się na terenie Gminy Dąbrówno. 

Radny Pan Marek Zalewski zapytał, czy wykonawcą będzie powiat? 

Wójt w odp. potwierdził, że zadanie realizowane będzie przez powiat. 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowanie: 

  za – 15 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXIX/229/17 została przyjęta jednogłośnie i  stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. 

 

Ad. 3 lit. d) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad na 

wczorajszym posiedzeniu komisji wspólnych Rady Gminy Dąbrówno. Na posiedzeniu 

obecny był przedstawiciel Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrównie Pani Irena 

Podolak, która udzielała odp. na zadawane pytania dotyczące niniejszej uchwały. 

Uzasadnienie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 15 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXIX/230/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu.  

 

Ad. 3 lit. e) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

Radny Pan Marek Zalewski zaproponował, aby przedstawić stawki podatku na 2018 r. 

sołtysom, którzy są obecni na Sesji. 

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz poinformowała, że projekt uchwały omawiany był 

na wczorajszym posiedzeniu komisji wspólnych Rady Gminy Dąbrówno. Pani Sekretarz 

przedstawiła proponowane stawki podatku od nieruchomości na 2018 rok w porównaniu ze 

stawkami podatku obowiązującymi w 2017 roku.  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 11 głosów 

 przeciw – 4 głosy  

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXIX/231/17 została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu.  

 

Ad. 3 lit. f )w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Dąbrówno.  

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz poinformowała, że projekt uchwały omawiany był 

na wczorajszym posiedzeniu wspólnych Komisji Rady Gminy Dąbrówno.  

Ponadto poinformowała, że stawki (brutto) przedstawiają się następująco: 

     2017 r.  2018 r. 

• Woda    3,35 zł. 3,42 zł. 

• Ścieki gosp. Dom.  5,59 zł. 5,71 zł. 

• Ścieki przemysłowe  8,52 zł. 8,52 zł. 
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Pani Sekretarz dodała, że podwyżka wynika z rzeczywistych kosztów ponoszonych przez 

gminę w celu utrzymania sieci wodno – kanalizacyjnej wraz z jej obsługą. 

Radny Pan Michał Mielczarek stwierdził, że w naszej gminie jest najdroższa woda i ścieki. 

Zrozumiałym jest, że utrzymanie sieci wodno – kanalizacyjnej i jej administrowanie jest 

kosztowne, ale dlaczego gminy ościenne mają dużo mniejsze stawki? 

Sekretarz Gminy poinformowała, że do lipca 2014 roku administratorem sieci był Zakład 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. Różnice dotyczące stawek wynikających z taryf 

ponosiła gmina.  W momencie likwidacji zakładu komunalnego jego zadania przejęła gmina, 

która niestety nie ma skąd uzyskać dofinansowania.  

Wójt Gminy Pan Piotr Zwaliński dodał, że w gminach w których funkcjonują spółki wodne 

przygotowywane są uchwały o podwyżkę stawek wody i ścieków, które są bardzo wysokie. 

Zmniejszenie tych stawek wiąże się z dotacją z urzędu, w naszym przypadku niestety nie ma 

takiej możliwości. 

Po zakończonej dyskusji Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za -   4 głosy 

 przeciw – 6 głosów 

 wstrzymujących się – 5 głosów 

Uchwała nie została przyjęta. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Wójt Gminy Pan Piotr Zwaliński stwierdził, że obecna sytuacja jest niepoważna. Do 15 

listopada należy przedstawić budżet na przyszły rok, a nie podjęcie uchwały wstrzymuje 

dopracowanie projektu budżetu do końca. Dodał, że dyskusja powinna odbyć się w dniu 

wczorajszym na wspólnym posiedzeniu komisji, co pozwoliłoby na wypracowanie 

dogodnego konsensusu.  

Radny Pan Michał Mielczarek stwierdził, że nikt z Radnych nie dawał gwarancji, iż będzie 

głosował za przyjęciem tych stawek. Radny dodał, że od zawsze jest przeciwny podwyżkom   

i to nie jest żadna złośliwość.  

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska zapytała, czy Radnym znany jest koszt 

wywiezienia osadu z oczyszczalni ścieków? Dodała, że koszt wynosi ok. 15 – 20 tys. zł. Na 

wczorajszym posiedzeniu komisji wspólnych mówiono o założeniu tzw. kapturów na 

hydranty, co pozwoliłoby na uniknięcie powracającego zakażenia wody bakterią coli. Pani 

Zastępca dodała, że w wakacje miała miejsce kontrola oczyszczalni ścieków                             

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska z Olsztyna, w wyniku której Wójt otrzymał 
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mandat w wysokości 600,00 zł., który zapłacił z własnych pieniędzy, ponieważ mandat nie 

może być wystawiony na urząd. Nadmieniła, że wydatków związanych z siecią wodno – 

kanalizacyjną i utrzymaniem oczyszczalni ścieków jest znacznie więcej.  

Radny Pan Michał Mielczarek stwierdził, że od kilku lat w budżecie gminy planowane są 

środki na remont stacji uzdatniania wody w Lewałdzie Wielkim i środki są przenoszone na 

inne wydatki. 

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska w odp. poinformowała, że zgodnie z kosztorysem 

remontu SUW w Lewałdzie Wielkim całkowity koszt wyniósł ok. 1 mln. zł., co przy 

obecnych środkach w budżecie gminy nie jest możliwe, tym bardziej, że wszelkie podwyżki 

stawek podatku, czy wody i ścieków są krytykowane przez Radę Gminy.  

Kontynuując Pani Dorota Szczurowska dodała, że SUW w Elgnowie również wymaga 

remontu. Gmina starała się o pozyskanie środków z zewnątrz, jednak brak przynależności do 

aglomeracji wyeliminowało naszą gminę z konkursu.  

Radny Pan Marek Zalewski stwierdził, że nie będzie głosował za podwyżką stawek za wodę              

i ścieki dla mieszkańców Dąbrówna, którzy przez okres dwóch miesięcy zaopatrywali się               

w wodę z beczkowozów, w których dostarczana była woda do picia, ponieważ wodociąg był 

skażony.  

Jego zdaniem brak wykwalifikowanej kadry do spraw wodno – kanalizacyjnych jest głównym 

powodem powstających problemów.  

Zdaniem Wójta Gminy Dąbrówno nie potrzebnie zwoływane są posiedzenia komisji 

wspólnych i poszczególnych komisji. Najważniejsza komisja Rady Gminy Dąbrówno 

Komisja Budżetu w ciągu trzech ostatnich lat spotkała się pięć razy. Projekty uchwał zgodnie 

z nowo uchwalonym Statutem Gminy Dąbrówno miały być opiniowane przez poszczególne 

komisje, a nie jest to czynione.  

Kontynuując Pan Wójt dodał, że gdyby instalacja na niektórych hydroforniach była 

prawidłowo wykonana nie byłoby problemu. 

 

Przerwa 5 min.  

 

Ad. 3 lit. g) w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość stawek                              

i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania                  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty Pan Piotr Sztymelski poinformował, że regulamin 

omawiany jest od dłuższego czasu. W dniu 16 października br. w tej sprawie odbyło się 

spotkanie na którym obecni byli przedstawiciele Związków Nauczycielstwa Polskiego, Wójt 

Gminy, Skarbnik Gminy, Księgowe Oświaty, Sekretarz Gminy, Inspektor ds. Oświaty                       

i Kultury UG Dąbrówno i Przewodniczący Komisji Oświaty. Na spotkaniu zebrani doszli do 

porozumienia i wypracowali wspólne stanowisko. W dniu 19 października br. na posiedzeniu 

komisji oświaty członkom komisji zostało przedstawione wypracowane stanowisko dotyczące 

regulaminu wynagradzania nauczycieli. Mianowicie w  § 5, pkt. 1 Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli, który brzmi: „ustala się łączną pulę środków finansowych 

przeznaczonych na wypłatę dodatków motywacyjnych nauczycielom w poszczególnych 

szkołach w wysokości 3 % kwoty planowanej na wynagrodzenia zasadnicze nauczycieli                     

z wyłączeniem wynagrodzeń zasadniczych Dyrektorów i Wicedyrektorów zatrudnionych                   

w danej szkole w danym roku kalendarzowym”. Dodał, że projekt regulaminu został 

pozytywnie zaopiniowany przez Związek Nauczycielstwa Polskiego. Kontynuując 

Przewodniczący poinformował, że z pierwotnego projektu regulaminu usunięta zostanie część 

zdania zapisana w § 13 pkt. 1, a mianowicie zostaną usunięte wyrazy „faktycznie 

przepracowane i poświadczone zapisem w dzienniku lekcyjnym lub w dzienniku zajęć 

pozalekcyjnych”. 

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz przedstawiła zmiany dokonane w Regulaminie 

wynagradzania nauczycieli. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 15 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXIX/232/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu.  

 

Ad. 3 lit. h) w sprawie przyjęcia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Dąbrówno. 

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz poinformowała, że uwzględnione zostały wnioski 

zgłoszone na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy Dąbrówno, po czym odczytała 

zmiany wprowadzone do regulaminu wynajmu mieszkań gminnych. 

Radni nie wnieśli uwag do uchwały. Przewodniczący poddał ją pod głosowanie. 
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Głosowanie: 

 za – 14 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 1 głos 

Uchwała Nr XXXIX/233/17 została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik  nr 18 

do protokołu.  

 

Ad. 3 lit. i) w sprawie sprzedaży nieruchomości gminnej niezabudowanej, położonej w 

miejscowości Leszcz, gmina Dąbrówno. 

Przewodniczący Komisji Budownictwa Pan Janusz Szraga poinformował, że projekt uchwały 

omawiany był na poprzedniej Sesji Rady Gminy Dąbrówno, jednak z powodu pojawiających 

się wątpliwości został wycofany z porządku obrad. Po spotkaniu z mieszkańcami sołectwa 

Leszcz i uzyskaniu odpowiedzi na nurtujące pytania mieszkańcy pozytywnie opowiedzieli się 

za sprzedażą wskazanej nieruchomości. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 15 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXIX/234/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu.  

 

Ad. 3 lit. j) w sprawie sprzedaży części nieruchomości gminnej niezabudowanej, 

położonej w miejscowości Brzeźno Mazurskie, gmina Dąbrówno. 

Przewodniczący Komisji Budownictwa Pan Janusz Szraga poinformował, że sytuacja                       

z omawianą nieruchomością jest podobna jak sprzedaż działki w Leszczu. Przedstawiciele 

firmy DIREX będący wnioskodawcą o nabycie nieruchomości przybyli na spotkanie                        

z Wójtem Gminy Dąbrówno, na którym obecna była również Pani Sołtys Sołectwa Brzeźno 

Mazurskie. Po otrzymaniu szczegółowych informacji na temat zamiarów związanych                      

z przeznaczeniem działki informacja została przekazana mieszkańcom sołectwa, którzy 

również pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały dotyczący sprzedaży części 

nieruchomości. 

Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 
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Głosowanie: 

 za – 15 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXIX/235/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu.  

 

Ad. 3 lit. k) w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Przewodniczących stałych 

komisji Rady Gminy Dąbrówno. 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Krzemiński poinformował, że zmiana na stanowisku 

Przewodniczącego Komisji Budżetu, Planowania, Inicjatyw Gospodarczych oraz Rolnictwa 

Rady Gminy Dąbrówno wynika z faktu, że Radny Pan Michał Mielczarek w dniu 20.09.2017 

r. złożył rezygnację z funkcji Przewodniczącego tej komisji.  

Na wspólnym posiedzeniu komisji wspólnych zgłoszono kandydaturę na Przewodniczącego 

Komisji Pani Joanny Aldony Kaźmierskiej, która wyraziła zgodę objęcia tej funkcji. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 15 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXIX/236/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu.  

 

Ad. 3 lit. l) w sprawie powołania Wiceprzewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Dąbrówno.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały omawiany był na wczorajszym 

posiedzeniu komisji wspólnych, na którym zgłoszono następujące kandydatury 

Wiceprzewodniczących dla poszczególnych komisji: 

a) komisja rewizyjna – Radny Pan Jacek Królikowski; 

b) komisja budżetu, planowania, inicjatyw gospodarczych oraz rolnictwa – Radna Pani 

Jadwiga Grażyna Wańkowicz; 

c) komisja oświaty, kultury i spraw socjalnych – Radny Pan Michał Mielczarek; 

d) komisja budownictwa, ochrony środowiska i mienia komunalnego – Radny Pan Jacek 

Królikowski. 
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Kandydaci wyrazili zgodę na pełnienie funkcji Wiceprzewodniczących poszczególnych 

komisji. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 15 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXIX/237/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu.  

 

Ad. 5. Informacja o oświadczeniach majątkowych składanych przez Radnych i 

pracowników Urzędu Gminy.  

Przewodniczący odczytał informację o oświadczeniach majątkowych: 

• Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy Dąbrówno – załącznik nr 23 do 

protokołu, 

• Radnych Gminy Dąbrówno - załącznik nr 24 do protokołu, 

• pracowników Urzędu Gminy – załącznik nr 25 do protokołu, 

• byłego Dyrektora GCKB w Dąbrównie – załącznik nr 26 do protokołu.  

 

Ad. 6. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Gminy Dąbrówno. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 14 głosów 

 przeciw – 0 głosów  

 wstrzymujących się – 1 głos 

Protokół z XXXVIII Sesji Rady Gminy Dąbrówno został przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 7. Interpelacje i wnioski Radnych Gminy Dąbrówno. 

Radny Pan Marek Zalewski stwierdził, że przez dłuższy czas Radni nie otrzymali 

sprawozdania z wykonania uchwał z okresu międzysesyjnego Wójta Gminy Dąbrówno. 

Wójt w odp. poinformował, że na następną Sesję Rady Gminy sprawozdanie zostanie 

przedłożone.  
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Ad. 8. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady odczytał pismo skierowane do Rady Gminy Dąbrówno od mieszkańca 

miejscowości Samin, który zajmuje lokal przy byłym ZS w Saminie. W swym piśmie prosi                

o podjęcie działań związanych z naprawą przeciekającego dachu, spadających cegieł                        

z komina  i nieszczelnego hydrantu. Pismo stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Wójt w odp. poinformował, że tego samego dnia podjęta została interwencja w tej sprawie. 

Kontynuując Przewodniczący Rady odczytał sprzeciw grupy Radnych Rady Gminy 

Dąbrówno wobec naruszenia prawa w trakcie pracy Rady Gminy Dąbrówno w dniu 24 

października br. przez Przewodniczącego Rady Gminy Pana Andrzeja Krzemińskiego                      

i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Marka Zalewskiego. Sprzeciw stanowi 

załącznik nr 28 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poprosił, aby Radca Prawny przygotował na piśmie procedowanie 

skarg na terenie naszej gminy zgodnie z naszym Statutem.   

Radna Pani Honorata Wolska zapytała o drogę powiatową w miejscowości Okrągłe, 

ponieważ obecny jej stan uniemożliwia transport dzieci do szkoły autobusem szkolnym.    

Wójt w odp. poinformował, że odbyła się Sesja Rady Powiatu, na której Radny Rady Powiatu  

Pan Andrzej Waszczyszyn przedstawił dokumentację fotograficzną dróg w Odmach                        

i Okrągłym. Spotkało się to z aprobatą Radnych Powiatu Ostródzkiego, czego wynikiem jest 

partycypacja w kosztach remontu drogi w Elgnowie oraz przeznaczenie kwoty 24 tys. zł. 

przez Starostwo Powiatowe na zakup kruszywa na drogę w miejscowościach Odmy i Okrągłe. 

Dodał, że ma nadzieję, iż jeszcze w tym roku kruszywo zostanie przywiezione, ponadto 

Gmina będzie partycypować w kosztach rozparcelowania tego kruszywa oraz poniesie koszty 

usługi równiarki.    

Sołtys Sołectwa Okrągłe Pan Janusz Kowalczyk poinformował, że rozmawiał z pracownikiem 

z Zarządu Dróg Powiatowych, który nie miał żadnych informacji w sprawie złego stanu 

technicznego drogi w miejscowości Okrągłe i partycypacji gminy w tym zakresie.  

W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że rozmawiał z Panią Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych w tej sprawie. Przedstawił ustalenia, jakie zostały uzgodnione.  

Sołtys Sołectwa Odmy odczytała treść pisma, które otrzymała z Zarządu Dróg Powiatowych 

w Ostródzie w sprawie naprawy drogi w miejscowości Odmy. 

Radna Pani Mariola Kilian zapytała o wiatę w miejscowości Lewałd, która miała zostać 

zdemontowana, a nadal pozostaje w nienaruszonym stanie? 

Wójt w odp. poinformował, że na chwilę obecną nie zna odp. na pytanie. Zapewnił, że 

porozmawia z pracownikiem Urzędu, na jakim to jest etapie.  
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Radny Pan Marek Zalewski zapytał, co z lampą w miejscowości Samin, która jest usytuowana 

w nieodpowiednim miejscu – oświetla prywatną posesję. Sprawa była zgłaszana na 

poprzedniej Sesji Rady Gminy Dąbrówno? 

Wójt w odp. poinformował, że zostało skierowane pismo do Radnego, jak i Pani Sołtys 

Sołectwa Samin, jak i również właściciela posesji, na której usytuowana jest lampa                        

o wyrażenie opinii w tej sprawie.  

Sołtys Sołectwa Okrągłe poinformował, że do dnia dzisiejszego nie otrzymał odp. na pismo, 

które złożył do Wójta Gminy Dąbrówno na zebraniu sołeckim w sprawie pojemników na 

nieczystości stałe.   

Kontynuując dodał, że ok. półtora miesiąca temu odbyła się akcja „Sprzątanie świata”, 

zebrane śmieci zostały zebrane w worki, które do dziś nie zostały wywiezione.  

Wójt w odp. poinformował, że worki miały zostać zabrane przez pracowników 

gospodarczych urzędu, nie wie dlaczego nie zostało to wykonane. Zostanie to sprawdzone.  

W sprawie pojemników na śmieci sprawa została skierowana do pracownika Urzędu Gminy, 

który miał wystosować odpowiednie pismo do Związku Gmin Regionu Ostródzko – 

Iławskiego „Czyste Środowisko”, zapewne informacja zostanie przekazana również 

Sołtysowi Sołectwa Okrągłe. 

Kontynuując Sołtys Sołectwa Okrągłe zwrócił się do Wójta i Radnych o interwencję                       

w sprawie złego stanu technicznego drogi na odcinku Gierzwałd – Rychnowo.  

Radny Pan Marek Zalewski zapytał, czy dziś zakończyła się sprawa działki w miejscowości 

Leszcz? 

Radca Prawny Pan Marcin Ignatowski poinformował, że omawiana sprawa była z powództwa 

Urzędu Gminy przeciwko dzierżawcy nieruchomości o wydanie nieruchomości. Powództwo 

zostało oddalone, obecnie gmina czeka na pisemne uzasadnienie prawomocnego wyroku sądu 

w tej sprawie.  

Radny Pan Michał Mielczarek zapytał, czy został rozstrzygnięty przetarg na odśnieżanie dróg 

gminnych? 

Wójt w odp. poinformował, że tak, przetarg został rozstrzygnięty, ale na miejscowość 

Gardyny nikt się nie zgłosił. Ogłoszony został II przetarg, niestety też bez rezultatu.  

Sołtys Sołectwa Odmy stwierdziła, że w miejscowości Gardyny nie są odśnieżane drogi 

gminne, a w Sołectwie Odmy droga powiatowa nie jest należycie utrzymywana w okresie 

zimowym. Problem nie tylko dotyczy miejscowości Gardyny.  

Sołtys Sołectwa Elgnowo poinformowała o przeciekającym dachu na świetlicy wiejskiej                 

w miejscowości Elgnowo. 
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Wójt w odp. poinformował, że sprawa została przekazana pracownikowi urzędu gminy, nie 

zna przyczyny, dlaczego nie zostało to wykonane. Zapewnił, że sprawa zostanie wyjaśniona.  

Radny Pan Marek Zalewski poinformował, że w miejscowości Samin zjazd z drogi gminnej 

na drogę gruntową (w kierunku tzw. „domków”) wymaga interwencji, ponieważ woda 

opadowa spływając z drogi asfaltowej tworzy ogromną kałużę. Mieszkańcy  mają problemy               

z poruszaniem się pieszo drogą gminną, a samochodem przejazd jest utrudniony, ale możliwy. 

Jednak przejście przez ten odcinek drogi niestety jest niemożliwy. Radny stwierdził, że 

konieczne jest nawiezienie w wskazane miejsce kruszywa.  

Wójt w odp. zapewnił, że kruszywo zostanie nawiezione. Pracownik gminy również był                

w tym newralgicznym miejscu i rozpatrywane jest położenie płyt ażurowych (jumb) na 

odcinku kilku metrów, aby podnieść ten teren.  

Radna Pani Joanna Kaźmierska poinformowała, że w parku w Dąbrównie (na nasypie) 

stawiany był słup energetyczny i nie został zabezpieczony, ponadto nasyp został zniszczony, 

teren nie został uporządkowany.  

Radna Pani Jadwiga Wańkowicz poprosiła, o nawiezienie grubego żwiru na drogę                        

w miejscowości Jabłonowo, o której mówiono na poprzednich posiedzeniach Rady Gminy, 

ponieważ nawieziony obecnie materiał nie rozwiązał problemu dziurawej nawierzchni drogi.  

Radny Pan Marek Zalewski poinformował, że w dniu 26.10.2017 r. odbyło się posiedzenie 

komisji oświaty, na które zaproszona została mieszkanka miejscowości Samin ubiegająca się 

o lokal gminny, będąca w trudnej sytuacji mieszkaniowej..  

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska w odp. poinformowała, że mieszkanka 

miejscowości Samin została poproszona na komisję oświaty w celu zapoznania się z Jej 

trudną sytuacją mieszkaniową, ponieważ nie ma potrzeby, aby sprawy osobiste były 

roztrząsane publicznie, nie jest to nic miłego. W posiedzeniu uczestniczyli również 

pracownicy GOPS Dąbrówno wraz z Panią Kierownik. Podczas spotkania, jak i wcześniej 

proponowano tej Pani lokal mieszkalny w miejscowości Elgnowo, którym nie była 

zainteresowana. Nie przemawiały do Niej argumenty mówiące o tym, że dzieci będą miały na 

miejscu szkołę podstawową. Kontynuując Pani Zastępca dodała,  że mieszkanka Samina 

otrzymuje wszelką możliwą pomoc z Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrównie. 

Doszło nawet do takiej sytuacji, że asystent rodziny zapewnił transport w celu dokonania 

opłat oraz woził męża kobiety na rozmowy kwalifikacyjne w celu odjęcia pracy, ale niestety 

nie jest zainteresowany tymi ofertami.  

Zdaniem Radnego Pana Marka Zalewskiego należałoby pochylić się nad tą sprawą ze 

względu na dzieci (sześcioro), które nie mają godnych warunków.  
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Radna Pani Joanna Kaźmierska poinformowała, że Jej pomysłem było, aby zaprosić 

mieszkankę Samina na komisję oświaty w celu zapoznania się z opiniami każdej ze stron w 

tej sprawie. Ponadto stwierdziła, że podań o przyznanie lokalu gminnego jest o wiele więcej. 

Wnioskodawcy są nawet gotowi sami w miarę możliwości wyremontować otrzymany lokal. 

Ponadto w rodzinach wnioskujących o lokal gminny są dzieci niepełnosprawne. Zatem 

problem dotyczy nie tylko mieszkanki Samina.  

Mieszkaniec miejscowości Okrągłe stwierdził, że w budżecie gminy nie ma środków na 

remont dróg, a na ulicy Osiedleńczej kładziony jest polbruk? Ponadto zapytał, czy za książki, 

które rodzice kupowali dzieciom otrzymają zwrot, ponieważ miały być darmowe? 

 Wójt w odp. poinformował, że w uchwale budżetowej zawarta jest zmiana funduszu 

sołeckiego Dąbrówna. Środki tego funduszu zostały przekazane na remont dróg                            

w Dąbrównie. Natomiast jeżeli chodzi o zwrot za zakup książek, należałoby uzyskać 

informację od Dyrektora szkoły.  

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz potwierdziła, że zakup książek należy wyjaśniać          

z Dyrekcją szkoły. Książki zostały zakupione w ilości zgłoszonej przez Dyrektorów szkół. 

Jedynie książki dodatkowe, potrzebne dziecku na konkretne zajęcia musiały być zakupywane 

dodatkowo przez rodziców. Powtórzyła, że sprawa powinna być wyjaśniana z Dyrekcją 

placówki.  

Dyrektor PSP Elgnowo Pan Rafał Bąk przedstawił, jak wygląda procedura zamawiania 

książek dla dzieci, po otrzymaniu dofinansowanie na ich zakup.   

 

Po zakończonej dyskusji i wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zakończył 

posiedzenie XXXIX Sesji Rady Gminy Dąbrówno. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokółowała 

Dorota Kędzierska 

 


